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1.  Opening 
De voorzit ter  opent  de raadscommiss ievergader ing en heet  de aanwezigen van harte  
welkom.  
 
2 .  Medede l ingen 
Er z i jn  geen medede l ingen.  
 
3 .  Vasts te l l ing  agenda 
De agenda wordt  ongewi jz igd vastgeste ld .  
 
4 .  Notulen raadscommiss ievergader ing van 12 januar i  2010 
De notulen worden onder  dankzegg ing vastgeste ld .   
 

5 .  Ui tvoer ing  Meerweg ontwikke l t  Meer  
De heer  Wieringa  spreekt  in namens de s t icht ing  ‘Meer  v is ie ’  en zegt  dat  de Meerweg beter  
moet ,  zoa ls  het  nu i s  kan het  n iet  meer .  De st icht ing ‘Meer  v is ie ’  spreekt  haar  ongerusthe id 
u i t  nu de gemeente  van p lan is  onder  grote  druk een bes lu i t  te  nemen over  de f inanc ier ing 
en u i tvoer ing  van de structuurv is ie  ‘Meerweg ontwikke l t  Meer ’ .  De st icht ing vreest  dat  d i t  
de  Harense  var iant  wordt  van de Noord-Zuid l i jn en vraagt  met  k lem een derge l i jk  be langr i jk  
bes lu i t  met  grote  zorg te  nemen of  de n ieuwe raad de p lannen tot  een goed resu l taat  te  la ten 
brengen.  Het  gaat  om een omvangr i jk ,  ambit ieus  en f inanciee l  r i s icovol  project  met  een,  in 
re la t ie  tot  de  kwal i te i t ,  ontoere ikende f inancië le  onderbouwing.  Het  voorste l  geef t  geen 
inz icht  in wat  wordt  gerea l i seerd ,  maar  s lechts  een f inanc iee l  kader .  Als  het  voors te l  wordt  
aangenomen i s  het  onduide l i jk  waar toe de  gemeente  z ich verpl icht .   
-  De kwal i ta t ieve upgrad ing van het  gebied,  waarbi j  het  opknappen van de weg het  

be langr i jkste  u i tgangpunt  i s ,  i s  pr ima,  maar  door deze  ambit ie  komt het  pr imaat  in  
handen van de projectontwikke laars .  

-  De bewoners  z i jn  middels  twee workshops bet rokken,  met  a ls  resu l taat  de ,  rede l i jk  door 
omwonenden gedragen,  Kadernota .  B i j  de  totstandkoming van de  s tructuurvis ie  i s  
vervolgens maar  een beperkt  aanta l  personen betrokken,  met  a ls  resul taat :  draagvlak weg 
en grote  verschi l len met  de  Kadernota .  B i jvoorbee ld :  wonen oost ,  recreat ie  west ,  maar  
prec ies  andersom en niet  de  ecologische verbinding west ,  maar  oost .  Een rede l i jke  
acceptat ie  aan de  oostz i jde ,  maar  n iet  aan de westz i jde .  Naderhand z i jn de p lannen aan 
de westz i jde  wat  verzacht ,  maar  de  keuzes b leven en het  draagv lak b leef  weg.   

-  De Meerweg i s  een weg op veen,  een moei l i jke  ondergrond;  de  weg veert ,  beweegt ,  
verzakt  en heef t  vee l  onderhoud nodig .  Die  kr i jg t  de  weg waarschi jn l i jk  n ie t .  

-  Het r ioolsysteem van de Meerweg is  kr i t i sch.  De druk loopt  soms zo hoog op dat  het  
water  tot  boven de put  gespoten wordt  of  het  putdekse l  van de put  gedrukt .  Overstorten 
op het  Paterswoldse  Meer  en het  Fr iescheveen komen rege lmat ig  voor ,  met  extra  s tank 
tot  gevolg  en soms schade in ke lders .   

-  De waterpart i jen in  de v is ie  kru isen het  t racé  van hoofdgas le id ing in  de Meerweg Deze 
za l  waarschi jn l i jk  ver legd za l  moeten worden,  een zeer  kostbare  operat ie .  

-  In de s tructuurvis ie  z i jn  extra  kosten opgenomen waarvan de noodzaak betwi j fe ld 
wordt ,  b i jvoorbee ld voor  de verp laa ts ing  van Fr iescheveen,  de loods van de jachthaven 
en de  bouw van de bedr i j f swoning .  

-  De gemeente heeft  voora l  contact  gehad met  ondernemers  waar  ge ld naar  toe gaat .   
-  De tota le  u i tvoer ingskosten worden geraamd op €  11.800.000, -  ex  btw.  Inc lus ief  btw 

d ient  de  gemeente  rekening te  houden met  een bedrag van €  14.000.000, - .  De dekkings-
bedragen van EFRO, provinc ie ,  gemeente  Haren en part icu l ieren z i jn inc lus ie f  btw.  De 
btw ter  hoogte  van € 2 .200.000, -  l i jk t  ongedekt .   

-  De bi jdrage van de  provinc ie ,  €  1 .600.000, -  het  onderhoudsfonds voor de weg zou n iet  
voor  het  project  aangewend moeten worden.   
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-  De part icu l ieren,  voora l  ontwikke laars ,   mogen € 3 .400.000, -  b i jdragen,  maar  wat  
ontwikke ld wordt  i s  beperkt .  Wat  de s t icht ing betreft :  l iever  he lemaal  n iets .   

-  In de v is ie  wordt  over  33 appar tementen van ca .  120 m2 gesproken.  Een ton per  
appartement  terwi j l  de  cr i s i s  nog in de  lucht  is  en vastgoed van een mi l joen mogel i jk  
n iet  af t rekbaar  van de be las t ing .   

De St icht ing vraagt  z ich af  of  d i t  n iet  een te  ambit ieus  p lan is ,  met  een te  scherp budget  
van het  type “s choude r s  e ronde r  taaks t e l l end ,  we  komen  e ru i t” ,  waarbi j  misschien te  vee l  op de 
bouw en te  wein ig  op de weg wordt  ingezet  en waarbi j  vaak b l i jkt  dat  de  gemeente  toch 
weer  moet  beta len.  De St icht ing v indt  dat  het  voora l  om de  weg d ient  te  gaan en zo we in ig  
mogel i jk  om wonen.  De gemeente  d ient  het  ver t rouwen van de omwonenden te  hers te l len 
door  deze echt  te  la ten mee denken en n ie t  achteraf  par t ic iperend.  
 
De voorzit ter  bedankt  de heer  Wier inga  voor het  inspreken.   
Wethoude r  Niez en  g e e f t  e en  kor t e  t o e l i ch t ing  op  he t  voo r s t e l ,  d e  raads l ed en  hebben  daar t o e  e en  
aanvu l l end  s tuk aange r e ik t  g ekr e g en .   
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  l icht  toe .  In de  aanvul lende s tukken is  de  
gemeente l i jke  garantste l l ing beschreven en de  kosten voor het  onderhoud van de  Meerweg 
met  een tabe l  d ie  toont  waar  de verschi l lende lasten vandaan komen.  EFRO (Europees 
Fonds  voor Reg iona le  Ontwikke l ing)  subs id ie  wordt  voora l  toegekend aan verbeter ing  en 
versterk ing van werkge legenhe id en economie  in een gebied.  De EFRO is  voora l  toegekend 
omdat  een versterk ing van de  tota le  u i tvoer ing van de  s tructuurvis ie  za l  le iden tot  een 
hogere  intens i te i t  en meer  werkge legenheid  in  het  gebied.  Vanuit  de  EFRO-subsid ie  
toekenning wordt  garantste l l ing van ru im € 6 .000 .000, -  gevraagd.  Dat  betekent  n iet  dat  er  
een r i s ico is  van €  6 .000.000, - .  De gemeente  verwacht  een subs id ie  van de Regiovis ie  
Groningen-Assen van € 750.000, -  en € 900.000, -  vanui t  de KRW (Kaderr icht l i jn  water) -
ge lden,  ongeveer  de  he lf t  van d ie  € 900.000, -   gaat  naar  ecologische verbinding en de andere  
he lf t  naar  het  p lan.  Het  DB van het  Meerschap wi l  nog een aanta l  zaken ui tzoeken om een 
gedragen bes lu i t  over  haar  b i jdrage  te  kunnen nemen,  maar  in  beg inse l  z i jn  ook de  buur-
gemeenten pos i t ie f .  Het  AB van het  Meerschap za l  daar  hopel i jk  in maart  een bes lu i t  over  
nemen.  De EFRO-subs id ie  i s  toegekend,  onderdee l  daarvan is  de e i s  dat  de gemeente ze l f  ca  
15% bi jdraagt .  Als  de  gemeente  dat  n iet  doet ,  wordt  de EFRO-subsid ie  n iet  verstrekt .  Het  
bedrag van €  1 .6 .000.000, -   kan,  u i tgaand van toekenning van de  EFRO-subsid ie ,  n iet  l ager .  
Dit  i s  het  bedrag wat  u i t  de  d iverse  part icu l iere  ontwikke l ingen opgebracht  d ient  te  worden 
en is  verspre id over  de  ontwikke l ingen in het  he le  gebied.  Als  een ontwikke l ing n iet  door-
gaat ,  vormt het  fe i te l i jk  r i s ico het  bedrag ,  voor dat  spec i f ieke project ,  dat  wordt  misge lo-
pen.  Het  r i s ico is  er  pas  op het  moment dat  er  in  d ie  fase  wordt  ge ïnvesteerd .  Het  investe-
ren bestaat  u i t  een groot  aanta l  dee lp lannen.  Door een faser ing aan te  brengen kan het  
r i s ico worden gespre id in  de t i jd  en een re lat ie  ge legd tussen de  pr ivate  ontwikke l ingen en 
publ ieke  u i tgaven.  Dat  betekent  dat  er  een s tur ingsmogel i jkhe id is .  De fe i te l i jke  kosten 
bestaan,  a ls  de raad  d i t  bes lu i t  neemt,  u i t  het  in  onderhoud nemen van de weg .  De b i jdrage 
d ie  de  gemeente  h ier  ze l f  aan d ient  te  leveren kan worden gedekt  u i t  de  b i jdrage  d ie  
provinc ie  gaat  vers t rekken voor  de weg,  daar  is  bestuur l i jke  overeenstemming over .  Dat  
betekent  dat  de  fe i te l i jke  las ten de  kosten voor het  onderhoud van de Meerweg z i jn .  De 
afde l ing Borg heeft  het  col lege h ier  u i tgebre id  over  geadviseerd.  Het  i s  een moei l i jke ,  
s lechte  weg,  zoa ls  bekend.  Voor de komende twee jaar  wordt  een forse  onderhouds las t ,  
geschat  op € 75.000,- ,  verwacht .  Voor  het  grondig  opknappen van de  weg i s  een bedrag van 
€  850.000, -  geraamd,  € 500.000, -  h iervan z i t  in het  project  en maakt  onderdee l  u i t  van 
funct ieverander ing en versterk ing .  Het  dee l  tussen de oost  –  en westf lank wordt  b innen het  
project  opgeknapt .  De gemeente  hoeft  h ier  in pr inc ipe  n ie ts  extra  voor  te  beta len.  Als  de  
gemeente  de weg overneemt ,  dan is  dat  tot  aan het  Mercure  hote l .  Een dee l  van de weg va l t  
n ie t  b innen de s t ructuurv is ie  en daarvoor  is  €  350.000, -  a ls  invester ingsbedrag geraamd en 
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le idt  tot  afschr i jv ing .  De jaar l i jkse  onderhoudslas t  za l ,  a ls  de  weg he lemaal  verbeterd i s ,  
l ager  z i jn .  Deze i s  geraamd op € 40.000, -  per  jaar  en ge ïndexeerd .  De gemidde lde jaar las t ,  
a l s  gevolg van de  overname van de  weg en de u i tvoer ing van de  s t ructuurv is ie  Meerweg,  i s  
ca  € 70 .000,-  -  75.000, - .  De bedragen in het  voors te l  ze l f  z i jn nogmaals  nagerekend door 
een extern deskundige op het  gebied van grondexplo i tat ie  en dat  le idde tot  een herz ien ing 
van de tabe l  op pag ina  5 .  Het  verschi l  van € 11.800.000, -  en €  11.000,000-  va l t  h iermee te  
verk laren.  De bedragen van €  400.000, -  voor  f inanc ier ing en €  400.000, -  voor  onvoorz ien 
pr i js s t i jg ingen konden worden geschrapt .  20% onvoorz ien z i t  in het  totaa lbudget  van  
€  11.000.000, - .  De f inancier ing was opgenomen omdat  in eerdere  instant ie  werd  u i tgegaan 
van investeren in het  gebied midde ls  een kapitaa l las t .  Di t  bedrag voor f inanc ier ing verva l t  
omdat  d i t  nu op een andere  manier  georganiseerd wordt .  Het  col lege  zorgt  voor  een 
aangepast  s tuk voor de  raadsvergader ing .   
 
De voorzit ter  vraagt  of  deze toe l icht ing vragen oproept .  
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, vraagt  of  de EFRA voorwaarden ste l t  aan de t i jd  en wi jze  
van u i tvoer ing en of  het  bedrag voor onderhoud aan de Meerweg gere la teerd  i s  aan een 
h is tor isch overz icht?  De genoemde totaa lkosten van € 850.000, -  l i jken erg  laag .  
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  antwoordt  dat  de EFRO-subs id ie ,  zoa ls  in  de 
beschikking s taa t ,  aan een e inddatum is  gebonden.  P lanontwikke l ing in  gemeenten loopt  we l  
eens  u i t  en in  de prakt i jk  wordt  daar  f lex ibe l  mee omgegaan.  De gemeente  d ient  te  zorgen 
voor  een s trak projectmanagement ,  waar in  goed gerapporteerd wordt  en de p lanning goed 
b i jgehouden en goed verantwoord wat  we l  of  n ie t  wordt  gedaan.  Als  een bepaa ld  onderdee l  
in  de t i jd  gaat  u i t lopen omdat  het  las t ig  i s  om tot  samenwerking te  komen met een bepaalde  
e igenaar  of  ontwikke laar ,  dan z i t  er ,  mits  d i t  goed wordt  verantwoord ,  één tot  twee jaar  rek 
in  de  subs id ie .  In d i t  voorste l  worden de harde voorwaarden genoemd om de raad op d i t  
punt  geen verkeerd bee ld voor te  houden.  De heer  Frima  vraagt  of  doss iervorming voor  een 
groot  dee l  volstaat?  Wethouder Niezen  zegt  dat  EFRO een zeer  s t rakke aanstur ing van 
projecten van de organisa t ie  vraagt .  De gemeente beschikt  over  de his tor i sche  gegevens  van 
wat  de provinc ie  de afge lopen jaren besteed heeft  aan de  weg.  Daarnaas t  heeft  Bureau 
Oranjewoud een onderzoek gedaan naar  de  toestand van de weg en geadviseerd  over  de  
las ten en de  te  nemen maatrege len a ls  de  gemeente de  weg op een hoger  n iveau wi l  kr i jgen.  
Dat  is  rede l i jk  behoudend u i tgerekend en op bas is  daarvan heeft  de  afde l ing Borg deze 
berekening gemaakt  en de gemeente verwacht  daarmee de  weg op pe i l  te  kunnen houden.  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  het  voorste l  voor het  onderhoud van de weg 
afwi jkt  van de b i j lage  in de  achter l iggende stukken.  De wethouder  schetst  dat  de invester ing 
in  2012 € 850.000, -  i s  en € 500.000, -  a l  in het  project  z i t .  Wi l  de wethouder  deze 
wi jz ig ingen ten aanzien van het  onderhoud en d ie  €  500.000,-  meenemen in  het  aangepaste  
s tuk wat  de raad bere ikt?  F lex ibe l  omgaan met  de u i tvoer ing van dee lp lannen,  betekent  dat  
er  een gefaseerde  u i tvoer ing volgt  en u i te inde l i jk  n iet  a l le  kosten gedec lareerd kunnen 
worden bi j  de  EFRO-subs id ie .  In de  s tukken wordt  d ie  datum ke ihard  genoemd,  na  d ie  
datum kan er  n iet  meer  gedec lareerd worden.  De wethouder  laat  het  er  toch n ie t  op 
aankomen om na d ie  datum a lsnog,  op bas is  van een doss ier ,  kosten te  dec lareren?  
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  n ieuw aan te  leveren s tuk cons is tent  
wordt .  Ten aanzien van de EFRA za l  de  insteek z i jn  het  project  op t i jd  af  te  ronden.  Door 
te  zorgen voor  een goede p lanning ,  in  2011 dient  b i jvoorbee ld het  bestemmingsplan te  
worden gemaakt ,  moet  d i t  mogel i jk  z i jn ,  want  h ier  i s  v ier  jaar  t i jd  voor .  Al le  onderde len van 
het  project  worden in  een p lanning gezet  en daar  d ient  s tev ig  op gestuurd te  worden.  Een 
aanta l  factoren,  met  name de  samenwerkingen d ie  gezocht  moeten worden,  maar  ook 
mogel i jk  u i t s te l  door  bezwaarprocedures  op bestemmingsplannen,  kunnen t i jd  doen ver loren 
gaan.  Als  door goed projectmanagement ,  goede onderbouwing en goede rapportages  kan 
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worden aangetoond dat  het  voor een dee l  door  overmacht  komt ,  dan i s  de subs id iegever  zo 
c lement  om de gemeente  op d ie  onderde len wat  meer  t i jd  te  geven.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  er ,  de  laats te  keer  dat  de Meerweg werd 
besproken,  van de  kant  van betrokkenen noga l  wat  opmerkingen waren.  De bewoners  wi lden 
het  gevoe l  hebben gehoord te  z i jn  en ser ieus  genomen.  Het  draagvlak leek n iet  opt imaa l ,  
zoa ls  de heer  Wier inga net  ook zei .  Hoe is  het  s indsd ien gegaan en is  er  ie t s  meer  over  de 
aanpass ing  in  de p lannen te  zeggen? Raads leden moeten op bas is  van een paar  A4-t jes  een 
oordee l  geven over  een majeur  project  met  navenante  r is ico’s ,  maar  z i jn op geen enke le  
wi jze  meegenomen in  de s tand van zaken van het  project .  Waarom is  n iet  gekozen voor  een 
presentat ie  aan de raads leden over  de s tand van zaken tot  nu toe?  In de vergader ing van 29 
september  2008 heef t  de  wethouder  toegezegd de s ta tus  van het  v is iedocument  op papier  te  
zet ten.  Graag zou de  raad deze  u i teenzet t ing ontvangen.  In d ie  vergader ing i s  toegezegd dat  
dee lp lannen aan de raad  worden aangeboden,  net  a l s  het  bestemmingsplan.  Er k leven een 
groot  aanta l  r i s ico ’s  aan het  p lan.  Het  s tappenplan ,  u i tgezet  in  de  t i jd  tot  31 december  2013,  
ontbreekt .  Hier in zouden data  van aanbieden van dee lp lannen aan de raad,  bestemmings-
plannen,  dee lexploi tat ies  e tc .  kunnen worden opgenomen.  Kan een derge l i jk  s tappenplan 
worden ge leverd en we lke r i s ico’s  z i t ten er  in het  p lan met  betrekking tot  de door loopt i jd?  
De v is ie  i s  geen plan dat  b innen de  komende v i j f  jaar  gerea l i seerd  kan worden,  eerder  werd 
een hor izon van t ien jaar  genoemd.  Kan in het  s tappenplan ook de  u i tvoer ing van de  
verschi l lende dee lpro jecten worden aangegeven.  Als  de  raad niet  akkoord gaat  met  het  
voor l iggende s tuk,  b l i j f t  rea l isa t ie  van de verschi l lende dee lprojecten dan mogel i jk?  
Anter ieure  overeenkomsten s lu i ten betekent  een rede l i jke  zekerhe id  over  de  dee lp lannen en 
de dee lexploi ta t ies .  Acht  de  wethouder  de kans aanwezig  dat  de  kosten s t i jgen,  terwi j l  de  
inkomsten vast l iggen en wie  neemt daarover  een bes lu i t .  Het  s tuk is  doorspekt  met  woorden 
a l s :  “za l  u i t e ind e l i jk ,  e en  samenwerk ing sov e r e enkoms t  kan word en  opg e s t e l d ,  w i j  v e r t rouwen e r  op  da t  
p l anvo rming  b innenkor t  word t  a f g e r ond ,  zo eken naar  h e t  e v enw i ch t  tus s en ,  v oo r  co f inan c i e r ing  z i jn  g e en  
harde  a f sp raken t e  namen e t c .” .  Waarom wordt  de raad nu a l  gevraagd een bes l i ss ing te  nemen? 
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA,  zegt  dat  het  col lege  d iverse  avonden heeft  
georganiseerd rond de  Meerweg waarbi j  de opkomst  behoor l i jk  groot  was .  Deze mensen 
hebben meegedacht  over  de vormgeving.  Op een gegeven moment was er  rede l i jk  draagvlak .  
Natuur l i jk  z i jn  er  a l t i jd  mensen d ie  het  er  n ie t  mee eens z i jn .  De woorden van de heer  
Wier inga ,  dat  het  draagvlak weg zou lopen,  wekt  dan enigszins  de verbaz ing ,  z ie t  de  
wethouder  dat  ook zo? Verder  zou de wethouder  a l leen gesproken hebben met  ondernemers  
d ie  daar  be lang b i j  hebben,  i s  dat  zo?  Het  plan is  vee lomvat tend en het  enthous iasme,  wat  
de heer  Stroomer  ook op d iverse  avonden heeft  ervaren,  behoor l i jk  groot .  De r is ico’s  z i jn  
dat  we l l icht  ook.  Binnen de f ract ie  was  dat  een punt  van d iscuss ie .  Als  d i t  pro ject  wordt  
u i tgevoerd,  dan i s  het  een n ieuwe pare l  aan Haren.  Ju is t  vanui t  een a lgehele  v is ie  d ie  nu 
ontwikke ld is  worden de onderde len met  e lkaar  verbonden.  Toer is ten kunnen ook langs de 
water l i jnen lopen en de verwacht ing i s  dat  het  toer isme za l  toenemen,  daarb i j  i s  groe i  van 
de werkge legenheid van groot  be lang .  Zi jn er  mogel i jkheden om de r is ico’s  van d i t  pro ject  
te  ver lagen? Als  onderde len niet  u i tgevoerd worden,  vermindert  dan het  r is ico?  Eerder  werd  
gesproken over  een l i jn  van t ien jaar ,  nu d ient  dat  in de  per iode 2013 – 2015 te  worden 
gedaan.  Het  EFRO-programma is  in 2015 afge lopen,  het  pro ject  d ient  dan afgerond te  z i jn .  
Is  het  mogel i jk  d i t  b innen deze t i jdsper iode te  verwezenl i jken? Graag ontvangt  de heer  
Stroomer toe l icht ing op een z in op pagina 6 :  “De daadwe rke l i jke  garan t s t e l l in g  za l  aanz i en l i jk  
k l e in e r  b l i jk en  omda t  d e  pub l i eke  c o f inanc i e r ing  zeke r  za l  worden  g e s t e ld” .   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens  D66,  v indt  het  een he lder  en eer l i jk  s tuk want  het  geef t  een 
goed inz icht  in de  f inancië le  mogel i jkheden en de r i s ico’s .  Op pagina 6  s taat :  “wi j  h ebben  d e  
v e rwach t ing  da t  d e  markt  z i ch  t i j d i g  za l  h e r s t e l l en” .  Op welke s igna len i s  d i t  gebaseerd?  Het  ge ld 
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dat  voor  de Meerweg wordt  ontvangen is  bestemd voor het  onderhoud.  Je  houdt  jeze l f  voor 
de gek a ls  dat  ge ld wordt  u i tgeven om vervolgens  e lk  jaar  de begrot ing  op te  hogen met  een 
fors  bedrag voor  een zeer  s lechte  weg.  Voor het  wels lagen van het  p lan i s  een s t rakke reg ie  
nodig  en geen oponthoud.  De EFRO-subs id ie  l i jk t  de  toon aan te  geven.  Kan de gemeente  
Haren,  d ie  a l  vee l  grote  projecten op stape l  heeft  s taan ,  d ie  zware  reg ierol  aan? Waar  komt 
het  opt imisme vandaan om te  denken dat  d i t  p lan we l  b innen zo’n korte  t i jd  gerea l i seerd  
kan worden,  nu er  nog met  zovee l  par t i jen geen overeenstemming i s?  Is  overwogen de 
provinc ie  te  vragen de reg ierol  op z ich te  nemen,  z i j  rege len de ecolog ische hoofdstructuur  
en z i jn  e igenaar  van de  Meerweg.  Haren maakt  dee l  u i t  van het  Meerschap,  dat  een 
substant iee l  dee l  van de €  1 .700 .000,  d ient  b i j  te  dragen.  Hoe z i t  he t  prec ies  met  burger -
part ic ipat ie?  Volgens  de v is ie  van D66 op de overhe id d ient  d ie  z ich te  beperken tot  een 
fac i l i terende rol .  Een v is ie  i s  u i t s tekend,  maar  b i j  de  u i twerking d ient  het  r i s ico nie t  een-
z i jd ig  b i j  de  gemeente  te  l iggen.  Hoe z i t  het  met  de  aanleg  van de robuuste  verbinding en de 
ontwikke l ing  van e i landjes  in  het  Paterswoldse meer?  Va l t  dat  a l lemaa l  onder  de  provinc ie ,  
gaat  z i j  dat  beta len?  De provinc ie  heef t  tot  2018 de t i jd ,  lever t  dat  gevaar  op voor  d i t  p lan?  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  er  een duide l i jk  s tuk voor l ig t .  De 
Chr is tenUnie v indt  het  een mooi  p lan ,  de  Paterswoldseweg is  een pracht ige  weg langs  het  
meer .  De weg vormt we l  een zeker  r is ico.  Het  i s  mooi  dat  het  a l lemaa l  wordt  ingezet  en 
opgeknapt ,  maar  de  r is ico’s  z i jn be langr i jk .  De Chr is tenUnie dacht  dat  de avonden goed 
bezocht  waren door de  inwoners ,  dat  z i j  vee l  te  melden hadden en dat  dat  meegenomen is .  
Nu wordt  vernomen dat  het  toch minder  i s ,  hoe z i t  dat  prec ies?  Hoe zeker  i s  de  b i jdrage 
van het  Meerschap;  er  moet  nog over  bes loten worden.  Ook de b i jdrage van de  provinc ie  
d ient  nog zeker  te  worden.  Een aanta l  onzekere  factoren,  terwi j l  he t  we l  een hee l  mooi  plan 
i s  en a ls  d i t  tot  u i tvoer ing  wordt  gebracht  een echte  aanwinst  voor de  gemeente  Haren.  De 
EFRO geeft  een zekere  t i jdsdruk,  een per iode van dr ie ,  v ier  jaar  l i jkt  lang,  maar  is  zo 
voorbi j ,  gaat  dat  lukken? Ontvangt  de raad  h iervan een t i jdsplanning? De cof inanc ier ing i s  
nog onzeker ,  in hoeverre  kan de garant ie  worden gegeven dat  het  we l  zo is?   
 
De heer  Rake ,  namens GroenLinks ,  noemt het  voor l iggende p lan haast  te  mooi  om waar  te  
z i jn .  Met  een invester ing van € 12.000.000, -  u it ;  overhe idssubs id ies ,  invester ingen,  de  
gemeente  en € 25.000.000, -  wordt  s t raks  een pracht ige  Meerweg opge leverd.  De gemeente 
zou daar  ze l f  €  1 .600.000, -  aan mee d ienen te  beta len,  d ie  z i j  vervolgens  n iet  hoeft  te  
beta len omdat  z i j  dat  bedrag van de provinc ie  ontvangt .  Uite inde l i jk  kost  het  de  gemeente  
s lechts  €  75.000, -  per  jaar ,  namel i jk  het  onderhoud van de Meerweg .  Er  z i jn  noga l  wat  
onzekerheden en onduide l i jkheden en daarover  z i jn  a l  vragen geste ld .  Het  i s  be langr i jk  dat  
a l le  subs id ies  er  komen.  De nieuwe c i j fers  z i jn  verhe lderend en qua c i j fers  z ie t  het  er  goed 
u i t .  Het  i s  aan de  raad om te  bes l i ssen.  De inspreker  ze i  dat  er  te  we in ig  draagvlak i s ,  ook 
GroenLinks dacht  dat  vee l  en goed over leg  heeft  p laa tsgevonden,  misschien kan de  
wethouder  d i t  toe l ichten? Als  de raad over  twee weken n ie t  akkoord gaat  met  d i t  p lan,  i s  het  
dan voorgoed over  of  loopt  de  gemeente  bepaa lde subs id ies  mis  en andere  n ie t  en kan een 
ha lf  p lan worden u i tgevoerd?  Is  er  dan een kans om over  een ha lf  jaar  a l snog ja  te  zeggen,  
of  i s  het  dan te  laat?   
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, v indt  het  voor l iggende stuk op z ich ambit ieus .  De vragen 
van de  heer  Wier inga worden overgenomen.  De VVD vindt  dat  de Meerweg een face l i f t  kan 
gebruiken.  Publ iek en pr ivaat  z ien dat  be ide  en het  co l lege heeft  dat  opgepakt .  Vanui t  de  
andere  part i jen i s  ook a l  geste ld  dat  de t i jdsdruk groot  wordt .  Vee l  kred ietaanvragen in  de 
afge lopen per iode om een groot  aanta l  subs id ies  te  kunnen verwerven.  De VVD maakt  z ich 
zorgen over  de Meerweg,  het  i s  een soort  golfs lagbad langs  het  meer  en een r i s icopost  van 
de eerste  orde .  Het  project  gaat  te  sne l .  De v is ie  zou a ls  onder legger  voor  a l le  publ ieke  en 
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pr ivate  in i t ia t ieven kunnen d ienen.  Wat  gebeurt  er  a l s  d i t  a l lemaa l  n ie t  wordt  u i tgevoerd  en 
hoe  s taa t  het  met  de  subs id iemoge l i jkheden naar  de  toekomst?  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  tot  nu toe  voora l  i s  onderzocht  hoe het  
p lan haa lbaar  u i tgevoerd kan worden.  Er i s  vee l  werk verr icht  r icht ing subs id iegevers  en 
provinc ie  en met  name ook naar  betrokkenen a ls  ondernemers  en ontwikke laars  in  het  
gebied ,  u i te inde l i jk  met  a l s  doe l  om het  f inanc iee l  rond te  kr i jgen.  Er  va l t  nog n ie ts  te  
presenteren,  want  er  z i jn  nog geen (dee l )p lannen.  Dit  i s  de  eers te  s tap volgend op de  
vasts te l l ing van de s t ructuurv is ie .  Dit  i s  het  moment voor de raad om te  bes l i ssen of  d i t  het  
kader  is  waarbinnen het  p lan wordt  u i tgevoerd en over  het  nemen van de reg ierol .  De heer  
Valkema  merkt  op dat  de  wethouder  geen dee lp lannen of  –  explo i ta t ies  heef t ,  maar  wel  
inzage in  de tota le  kosten d ie  de  gemeente  denkt  te  maken met  de  verschi l lende p lannen.  Er  
wordt  immers  een verge l i jk ing gemaakt  tussen kosten en de tota le  subs id ie - inkomsten.  
Wethouder Niezen  zegt  dat  de  kostenberekeningen gemaakt  z i jn  ten t i jde  van de s tructuur-
v is ie ,  in  d ie  z in  z i jn geen n ieuwe p lannen of berekeningen gemaakt .  De kosten z i jn goed 
geanalyseerd en er  i s  onderzocht  hoe de kosten gedekt  kunnen worden.  In de v is ie  werd 
gesproken over  t ien jaar  voor u i tvoer ing van di t  p lan,  dat  zou normaa l  gesproken een rede-
l i jke  aanname z i jn ,  waarbi j  de  zaken rust ig  in de  t i jd  gezet  kunnen worden.  Die  aanname is  
in  2008 ook gedaan omdat  het  co l lege voorzag  dat  het  meer  ge ld zo kunnen gaan kosten.  
Door de  EFRO-subs id ie  b innen te  ha len komt de gemeente l i jke  b i jdrage  op een laag n iveau.  
€  1 .600.000, -  i s  vee l  ge ld ,  maar  nie t  op het  totaa lbedrag wat  h ier  ge ïnvesteerd wordt .  Als  de  
gemeente de EFRO-subsid ie  wi l  gebru iken is  een versne lde  u i tvoer ing nodig .  De EFRO 
heeft  gevraagd om korte  termi jn met  de  acceptat ie ,  he t  voorste l  zoa ls  het  h ier  l ig t ,  te  komen 
en met  de bere idhe id van de raad  om te  f inanc ieren in d i t  p lan.  Als  de raad deze maand niet  
akkoord gaat  met  het  voorste l  dan i s  de  gemeente  de  EFRO-subsid ie  voorgoed kwi j t  en 
daarmee i s  de s tructuurvis ie  u i tvoer ing in de  voorgeste lde  aanpak van de baan.  Bestaande 
ondernemers  langs  de Meerweg zul len we l  in  s taat  z i jn p lannen u i t  te  voeren,  daarvoor  l ig t  
er  fe i te l i jk  een ru imte l i jk  kader .  De grote  kwal i te i t ss lag  in d i t  gebied za l  echter  n ie t  gaan 
lukken.  Of de raad  s temt in  met  het  voorste l  of  de  voorgeste lde  u i tvoer ing wordt  onmoge-
l i jk  gemaakt  en daarmee komt er  vee l  subs id iege ld n ie t  naar  Haren.  De wethouder  merkt  op 
dat  er  in 2008,  b i j  de  vasts te l l ing  van de s t ructuurv is ie ,  vee l  voorstanders  in  de  raad waren.  
B i j  de  totstandkoming ervan z i jn  vee l  mensen betrokken geweest .  B i j  de  vastste l l ing  van de  
s tructuurv is ie  heeft  de  St icht ing ‘Meer  v is ie ’ ,  met  name de bewoners  d ie  aan de  achterkant  
z icht  hebben op de ontwikke l ing van de westf lank ,  a l  aangegeven wat  hun argumenten z i jn  
om niet  met  deze  s t ructuurvis ie  in  te  s temmen.  In het  a fge lopen jaar  z i jn  gesprekken ge-
voerd met  part i jen d ie  e igenaar  z i jn en p lannen hebben en d ie  op bas is  van deze s tructuur-
v is ie  ie t s  zouden kunnen of  wi l len.  De indruk is  dat  a l  deze par t i jen bere id z i jn  om te  
investeren in  d i t  gebied  en de  samenwerking met  de  gemeente aan te  gaan.  De heer  Frima  
vraagt  of  part i jen,  in deze economisch toch wat  te rug lopende t i jd ,  k laar  s taan om met  de 
u i tvoer ing van de  bouwplannen te  beg innen? Wethouder Niezen  kan nie t  namens d ie  
par t i jen spreken,  maar  een aanta l  i s  p lannen aan het  ontwikke len.  Deze  ontwikke l ing i s  voor 
een dee l  gest imuleerd door de  st ructuurvis ie ,  dat  e ffect  is  zeker  aanwezig .  Voor een dee l  
waren er  a l  p lannen in ontwikke l ing en voor zover  bekend i s  e r  nog s teeds  enthous iasme om 
door  te  gaan.  De wethouder  weet  n ie t  of  de economische s i tuat ie  van inv loed is  op de 
daadwerke l i jke  s tar t  u i tvoer ing.  De def in i t ieve goedkeur ing  van de ge lden van de  Reg iovis ie  
Groningen-Assen z i jn inmiddels  opgenomen in het  meer jaren invester ingsprogramma van de 
Regio en goedgekeurd door de s tuurgroep.  Als  de raad  in  maart  bes lu i t  over  de ac tua l i sat ie  
van de  Reg iov is ie ,  dan is  dat  gerege ld en kunnen de  ge lden ui tgegeven worden.  Het  voorste l  
i s  dat  er  grond vanuit  het  Meerschap wordt  ingebracht ,  deze grond i s  op een bepaa lde 
waarde gezet .  Het  ge ld dat  aan het  Meerschap wordt  betaa ld  om de grond in het  project  te  
kr i jgen,  s lu is t  het  Meerschap terug  om het  project  te  f inanc ieren.  Het  kost  het  Meerschap 
niets ,  maar  z i j  wi l  de  zekerhe id dat  de  waarde die  nu wordt  toegekend,  €  1 .600.000, - ,  ju is t  
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is .  Het  Meerschap doet  daar  onderzoek naar .  De verwacht ingen ten aanzien van het  markt -
hers te l  z i jn  last ig .  L inks en rechts  in Neder land z i jn  heel  voorz icht ig  tekenen van hers te l  
z ichtbaar ,  de wethouder  beschikt  n iet  over  nadere  informat ie .  Als  a l leen pess imis t i sch naar  
de toekomst  wordt  gekeken,  wordt  n iets  bere ikt .  Vanuit  de  respons u i t  d i t  gebied  wordt  
verwacht  dat  de ontwikke l ing op gang komt.  Het  voorste l  i s  om € 1 .600.000, -  door  te  
s lu izen naar  het  project ,  a l ternat ief  was ze l f  €  1 .600.000, -  te  f inanc ieren.  In  dat  geval  waren 
de  kosten in het  beg in  hee l  hoog en aan het  e ind hee l  l aag ,  zoa ls  gebru ike l i jk  b i j  een 
afschr i jv ing .  Dat  betekent  met  name dat  in  de  eerste  t ien jaar  de  las t  voor de  begrot ing vee l  
hoger  zou z i jn ,  dan in het  voor l iggende voors te l .  Het  i s  de vr i jhe id  van de gemeente om 
over  de  e igen midde len te  bes l i ssen en d i t  le idt  er  toe  dat  over  de eerste  twint ig  jaar  de 
las ten voor  de gemeentebegrot ing lager  z i jn  en in  verhouding in de per iode erna wat  hoger .  
De keuze i s  gemaakt  omdat  de gemeente geen moge l i jkhe id heeft  om te  investeren in  d i t  
gebied omdat  z i j  er  geen e igendom heeft .  Overname van de weg is  de  enige goede manier  
om d it  te  rege len,  daar  werd a l  over  onderhandeld en dat  proces  i s  versne ld .  De gemeente  
bege le idt  dage l i jks  gewone bouwplannen,  bi jzonder  aan d i t  pro ject  i s  de  EFRO-subs id ie .  Als  
gemeentes  a ls  Re ider land en De Marne met  de  he lf t  van het  aanta l  inwoners ,  met  EFRO-
subs id ies  kunnen omgaan,  dan zou Haren dat  ook moeten kunnen.  De gemeente  heeft  in  de 
afge lopen jaren ta l loze  ingewikke lde pro jecten gedaan.  In  het  s tuk is  aangegeven dat  de 
gemeente wel  inhuur  voor  zo’n project  denkt  nodig te  hebben,  maar  d ie  i s  ingeca lcu leerd.  Al  
in  het  beg instad ium van de s tructuurv is ie  i s  aan de gedeputeerde  gevraagd de  reg ierol  op 
z ich te  nemen.  De provinc ie  s te l t  haar  e igen pr ior i te i ten en heef t  e igen beperkingen ten 
aanzien van personee l  en dee lde  mede dat  de  gemeente  dat  ze l f  d ient  te  doen.  De gemeente 
vraagt  een aanta l  subs id ies  aan en heeft  daarmee de verantwoorde l i jkhe id voor  afhande l ing 
ervan.  Als  de raad  verder  wi l  gaan met  d i t  pro ject  en de reg ierol  op z ich neemt,  dan hoort  
dat  erbi j .  De provinc ies  Groningen en Drenthe  hebben samen een concept  u i tgewerkt  
waar in  de  robuuste  verb indingszone he lemaal  i s  doorgetrokken naar  Ter  Borg ,  dat  dee l  i s  
inmiddels  in u i tvoer ing .  De verantwoorde l i jkhe id  voor  de  p lanning l ig t  vol led ig  b i j  de  
provinc ie  en d i t  onderdee l  van het  p lan z i t  n ie t  in  het  hu id ige raadsbes lu i t .  De provinc ie  i s  
mede afhanke l i jk  van de u i tvoer ing van de  s tructuurvis ie ,  want  de  gemeente en provinc ie  
komen e lkaar  tegen in d i t  gebied.  Als  e r  een bes lu i t  i s  genomen over  de  aanpak,  dan volgt  
een u i twerking in  de  dee lp lannen.  De dee lexploi tat ies  worden opgezet  en een s tappenplan 
en p lanning  voor  de dee lprojecten opgeste ld en op bas is  daarvan star ten de projecten.  Als  
de raad  in  februar i  bes lu i t ,  verwacht  de wethouder  in maart ,  apr i l  du ide l i jkheid  en zekerhe id  
over  a l le  subs id ies .  Dat  betekent  dat  d irect  na  bes lu i tvorming wordt  ges tar t  met  het  
organiseren van het  project  en de raad b innen een aanta l  maanden een s tappenplan 
ontvangt .  Bestemmingsplan(nen)  komen terug en tussenrapportages  over  de voortgang 
volgen.  De heer  Stroomer  vraagt  of  d i t  een toezegging  van de wethouder  i s  om in maart ,  
apr i l  met  een s tappenplan te  komen op een bepaa ld  concreet  n iveau? Wethouder Niezen  
s te l t  voor  in de  raadsvergader ing af  te  s temmen over  wat  een reë le  toezegging i s .  Het  
organiseren van het  project  i s  één van de te  nemen stappen,  zodra  het  col lege een bes lu i t  
heef t  genomen kan daar  informat ie  over  naar  de raad.  In pr inc ipe wordt  met  a l le  onder-
nemers ,  d ie  b innen de s tructuurv is ie  een bedr i j f  u i toefenen of  grond hebben,  gesproken.  De 
Paa lkoepe l  heeft  b i j  het  maken van de s tructuurvis ie  gezegd geen idee  te  hebben onderdee l  
daarvan u i t  te  maken.  Als  de gemeente  aan de westf lank geen overeenstemming bere ikt  met  
de jachthaven en Geveke,  dan za l  een dee l  u i t  het  p lan va l len,  dat  ge ld t  aan de oostf lank 
voor  de rea l i sat ie  van recreat iewoningen.  Er i s  een he ldere sche iding  tussen publ iek  en 
pr ivaat .  De gronden waar  de gemeente  moet  aanleggen z i jn voor  een be langr i jk  dee l  
openbare weg,  dan we l  gronden van het  Meerschap d ie  zu l len worden ingebracht .  Langs  de 
Meerweg l igt  drukr io ler ing ,  de  wethouder  i s  we in ig  bekend over  s tor ingen.  In het  ver leden 
hebben z ich b i j  de  Paa lkoepel  wel  een aanta l  geva l len voorgedaan,  maar  deze le idden in  het  
a lgemeen niet  tot  grote  loz ingen op het  open water .  Voor  de eventue le  ver legg ing van de 
hoofdgas le id ing z i jn  kosten opgenomen en i s  rekening gehouden b i j  het  maken van de v is ie .   
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Wethouder Berends ,  namens het  co l lege ,  l icht  de btw-rege l  toe .  Subs id ies  z i jn exc lus ief  
btw,  de  kosten inc lus ie f  en d ie  btw wordt  zoa ls  gebruike l i jk  teruggevraagd.  De bedragen 
worden ex btw vermeld omdat  btw fe i te l i jk  geen ro l  spee l t .  De EFRO-subs id ie  gaat  u i t  van 
de tota le  v is ie  en h ierop i s  een afwi jk ing van maximaal  10% mogel i jk .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor nog een korte  vragenronde te  doen en de pol i t ieke beschouwingen 
en oordee lsvorming in  de raad  te  doen.   
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  de wethouder  om, vanui t  de toezegg ing van de  
septembervergader ing 2008,  de s tatus  van het  v is iedocument  nogmaals  op papier  te  zet ten,  
In  de context  van wel  of  n iet  instemmen met het  s tuk.  Het  ge ld van de provinc ie  voor  de 
Meerweg wordt  in  het  project  gestopt  en aanvul lend is  er  een onderhoudsu i tzet t ing in  de 
explo i ta t ie ,  daar  wordt  n ie ts  over  bes loten,  hoort  dat  n ie t  terug te  komen?   
De voorzit ter  antwoordt  dat  de wethouder  heeft  aangegeven dat  het  s tuk nogmaals  kr i t i sch 
wordt  doorgenomen,  met  name ten aanzien van f inanc iën.  Het  i s  correct  a l s  op d i t  punt  
wordt  verwezen naar  de  b i j l age  zoa ls  d ie  vandaag i s  aangere ikt .  
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA, p le i t  voor een n ieuw gespreksrondje  met  a l le  
ondernemers  in  het  gebied ,  ook a ls  z i j  geen p lannen hebben.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  s lu i t  z ich h ier  voor wat  bet reft  de bewoners  b i j  aan.  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  b i j  de behandel ing van de s t ructuurv is ie  
vr i j  u i tgebre id  over  de  s ta tus  is  gesproken,  omdat  net  de  n ieuwe Wet  ru imte l i jke  ordening 
van kracht  was geworden.  Daar in heeft  de  s tructuurvis ie  op z ich een nieuwe betekenis  
gekregen,  ook in  de z in van de  Grex.  De wethouder  heeft  een vr i j  u i tgebre ide  u i t leg  gegeven 
en er  is  geen toezegg ing op de toezeggingenl i j s t  gekomen,  waaru i t  zou bl i jken dat  de 
wethouder  daarover  nog apart  informat ie  zou vers t rekken.  In hoofdl i jn i s  de  s t ructuurv is ie  
gewoon een be le idsdocument  van de gemeente  en de s tatus  ervan i s  dat  het  kan d ienen in de 
z in  van de Grondexplo i ta t iewet  om explo i ta t ieb i jdragen af  te  dwingen van ontwikke lende 
par t i jen.  Daarom is  het  op deze wi jze  ingezet  en z i t  e r  een apart  hoofdstuk in  de s tructuur-
v is ie .  Het  i s  een ru imte l i jk  kader  voor de  u i twerk ing van bestemmingsplannen.  Er  z i t  een 
log ica  in de  u i twerk ing van bestemmingplan in  re la t ie  tot  wat  in  de v is ie  wordt  opgenomen.  
De gesprekken met  omwonenden en ondernemers  worden gewoon voortgezet .  Nu is  met  
name een inventar i sat ie ronde gedaan om te  k i jken wie  wat  in  d i t  gebied wi l .  B i j  de  verdere  
p lanontwikke l ing worden de bewoners  ook weer  betrokken.   
 
De burgemeester  l icht  de bes lu i tvorming in het  Meerschap toe .  Het  Meerschap wordt  
gevormd door dr ie  gemeentebesturen .  In het  Meerschap is  pos i t ie f  gereageerd op de inhoud 
van het  p lan en tegen d ie  achtergrond staat  z i j  pos i t ie f  tegenover  het  verzoek van de 
gemeente  Haren.  Een aanta l  vragen d ient  te  worden beantwoord.  Eén daarvan is  dat  wordt  
onderzocht  of  de  door  de  gemeente  Haren bepaa lde  waarde ,  de  werke l i jk  waarde i s .  en het  
Meerschap onderzoekt  de hardheid  van de  plannen van de  gemeente  Haren.  Verder  i s  het  
Meerschap ooi t  in het  leven geroepen met een f inanc ië le  b i jdrage van het  Minister ie  van 
LNV. De vraag i s  of  het  b innen de  voorwaarden,  d ie  decennia  terug z i jn  opgeste ld ,  past  om 
grond aan de gemeente  over  te  dragen.  Deze  vragen worden u i tgezocht  voor  het  dage l i jks  
bestuur  b i jeenkomt en de agenda voor het  a lgemeen bestuur  vasts te l t ,  dan wordt  ook 
bepaa ld  of  er  een voorste l  naar  het  AB gaat  met  een pos i t ie f  verzoek.  Het  AB d ient  
u i te inde l i jk  een bes lu i t  te  nemen.  Interessant  is  dat  deze raad mogel i jk  in februar i  een 
bes lu i t  neemt en vervolgens  begin  maart  twee leden van deze raad  het  nog een keer  
dunnet jes  over  doen in  het  AB van het  Meerschap.  De heer  Stroomer  gaa t  er  vanui t  dat  
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deze raads leden het  raadsbes lu i t  overnemen.  De voorzi t ter  wi l  n ie t  voorui t  lopen op de 
bes lu i tvorming in  de  raad,  maar  er  zou een interessante  s i tuat ie  kunnen ontstaan a ls  de 
raads leden hier  tegen zouden z i jn en een meerderhe id van de raad  voor ,  wat  ze  dan voor 
opdracht  meenemen voor  het  AB.   

 
De voorzit ter  concludeert  dat  de  Uitvoer ing Meerweg ontwikke l t  Meer  a l s  bespreekstuk 
naar  de raadsagenda gaat .  
 
6 .  Levende Stenen,  Be le id  Wonen met  zorg  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, v indt  de  t i te l  van deze  not i t ie  en igsz ins zwevend.  De 
not i t ie  i s  verwarrend en gecompl iceerd .  Gelukkig  s taat  een korte  samenvatt ing op de  eerste  
pag ina  en wordt  gevraagd in te  s temmen met de  in  hoofdstuk 5 geformuleerde  be le ids-
opgaven.  De heer  Prenger  conc ludeert  dat  het  een goede  zaak i s  om op deze wi jze  verder  te  
gaan.  Pres tat ieve ld 10,  Wonen met  Zorg  i s  een be langr i jk  gebied van de WMO en daar  d ient  
beha lve  over  gesproken,  e inde l i jk  act ie  in de  vorm van resu l taat  te  komen.  Met  deze  not i t ie  
wordt  vastgeste ld dat  de bevolk ing in  Haren vergr i j sd .  Er  i s  een d iscrepant ie  tussen vraag 
en aanbod.  De wens i s  om beschermd en verzorgd te  wonen en daarvoor i s  onvoldoende 
accommodat ie  beschikbaar .  Haren heeft  we l  een overschot   van andere typen huizen.  Er  
d ienen voorwaarden te  z i jn  voor extramura l i ser ing ,  de  wens om zovee l  mogel i jk  bu iten de  
inste l l ingen b l i jven,  dus  zo lang mogel i jk  ze l fs tandig  te  bl i jven wonen.  In  Haren is  een 
tekort  van 35 beschermd wonen eenheden.  In het  convenant  Woonborg u i t  2008 is  
a fgesproken dat  e r  145 soc ia le  huurwoningen op zes  locat ies  gebouwd worden.  De VVD zou 
graag z ien dat  daarmee begonnen wordt .  De 35 beschermd wonen eenheden z i jn  onderdee l  
van d ie  145 woningen.  Een te le foont je  naar  de  heer  Di jk  om hiervoor  te  zorgen i s  
voldoende.  De heer  Prenger  denkt  dat  het  n ie t  zo eenvoudig  op te  lossen is .  Beschermd 
wonen houdt  ook in dat  er  2  4-uurszorg i s  en dat  vraagt  nogal  wat .  Hoe denkt  de  wethouder  
daar  een prakt ische  en ef f ic iënte  oploss ing  voor  te  v inden en wordt  dan ook het  convenant  
met  Woonborg op d i t  onderdee l  aangepast?  Er  wordt  in  het  s tuk gerefereerd  aan woonzorg-
zones ,  a l leen het  project  van ‘Spoor tot  Steeg ’  gaat  een beet je  in  deze  r icht ing ,  daar  komt 
een zorgacht ig  centrum dichtbi j  de  voorz ieningen.  De heer  Prenger  z ie t  d i t  n iet  eenvoudig 
in  de k le inere woonkernen ontstaan,  Haren is  überhaupt  aan de k le ine kant  om d it  soort  
s tevig  opgetu igde  voorz ien ingen te  creëren .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  merkt  op dat  de  not i t ie  vee l  bevat  wat  in  de  
loop van de jaren langs  is  gekomen.  Het  goede van d i t  verhaa l  i s  dat  de  not i t ies  nu met  
e lkaar  verbonden z i jn en dat  er  integraa l  be le id  is  op we lz i jn-  ,  wonen -  en zorggebied .  De 
not i t ie  had a l leen u i t  hoofdstuk 5 kunnen bestaan,  met  een verwi jz ing naar  de  b i j lagen.  De 
verschi l lende be le idsterre inen worden in  hoofdstuk 5  goed met  e lkaar  verbonden en er  
wordt  een rede l i jk  concreet  p lan neerge legd.  De gemeente  neemt de reg ierol ,  maar  heeft  op 
bepaa lde  terre inen beperkte  s tur ingsmogel i jkheden.  Het  i s  goed dat  op grond van onderzoek 
duide l i jk  i s  waar  b i jges tuurd moet  worden,  b i jvoorbee ld de 35 woningen verzorgd en 85 
beschermd wonen.  Het  b l i j f t  zaak om rege lmat ig  met  de  verschi l lende ondernemers ,  de  
zorgaanbieders ,  de  we lz i jns inste l l ingen en de ouderenbonden te  over leggen.  In de  
verschi l lende matr ixen is  d i t  terug  te  v inden.  GroenLinks  vindt  het  be langr i jk  dat  er  voor 
ouderen en s tar ters  toegepaste  voorz ieningen komen.  In het  convenant  met  Woonborg z i jn 
h ier  afspraken over  gemaakt ,  ook ten aanzien van de 35 woningen.  De doorstroming i s  een 
be langr i jk  ins trument  en GroenLinks hoort  graag hoe  daar  in de prakt i jk  aan gewerkt  gaat  
worden.  Mevrouw Van Duinen kan z ich verder  goed v inden in  de  not i t ie .   
 
Mevrouw Praamstra ,  namens  de Chr is tenUnie ,  noemt het  een mooi  p lan en a l s  a l les  ten 
u i tvoer  komt dan is  de Chr is tenUnie d ik  tevreden.  Op pagina  25,  onder  de  be le idsopgaven,  
s taa t :  “woning en  b innen de  ca t e g o r i e ën  be s ch e rm en v e rzorgd  wonen  moe t en  op  l oopa f s t and  (max imaa l  
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600 me t e r )  van  w inke l s  en  op enbaar  v e r vo e rha l t e s  worden g e s i tu e e rd”.  Dat  l i jkt  mevrouw Praamstra  
een last ige  opgave  om ten u i tvoer  te  brengen,  komen er  dan a l lemaa l  winke l t jes  op de hoek?  
In  het  s tuk ontbreekt  een eventue le  bestemmingsplanwi jz ig ing van grote  perce len,  d ie  het  
mogel i jk  maakt  dat  b i jvoorbee ld ouderen en jongeren b i j  e lkaar  kunnen wonen.   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  noemt het  pracht ig  dat  met  onderzoeken wordt  gekeken 
welke  woningen benodigd z i jn .  D66 p laats t  echter  kant tekeningen b i j  het  onderzoek van de 
Hanzehogeschool .  Een representat ief  aanta l  mensen heeft  h ieraan dee lgenomen,  maar  de 
mensen die  de woonwensen hebben ingevuld,  z i jn  beperkt  tot  d iegenen die  aangaven b innen 
v i j f  jaar  te  wi l len verhuizen,  ongeveer  een derde van de groep.  Bovendien is  de huursector  
n ie t  meegenomen.  Het  l i jk t  we inig  en eenzi jd ige  respons om daar  conc lus ies  aan te  
verbinden.  Mevrouw Legemaat  hoort  graag of  de resu l ta ten van het  landel i jk  onderzoek naar  
de woonwensen van a l le  leef t i jdscategor ieën a l  i s  ontvangen.  
 
Mevrouw Reitsma ,  namens de PvdA,  wi l  graag meer  focus en meer  act ie  in  de nota .  Er  
wordt  gesproken over  de  ontwikke l ing van een woonzorgzone in Oosterhaar ,  zou het  n ie t  
mogel i jk  z i jn  naast  deze  locat ie  nog een of  meer  locat ies  te  k iezen,  zo mogel i jk  in de  
bui tendorpen,  om daar  de reg ierol  in  te  vul len?  Onderzoek met  de  bewoners  waar  behoefte  
aan is  en kansen l iggen en de  partners  om tafe l  zet ten om wonen met  zorg  echt  u i t  te  
werken.  Dan kr i jg  je  meer  focus en meer  act ie  in  de nota ,  z ie t  het  col lege  h ier  kansen toe?  
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, s lu i t  z ich aan b i j  het  betoog van de PvdA.  De overhe id 
propageert  de  mante lzorgmogel i jkheden in de  bestaande s i tuat ies ,  de  dubbele  grote  woning.  
In den lande wordt  d i t  gerea l i seerd  met  conta iners ,  maar  wat  doet  Haren a ls  een derge l i jke  
vraag z ich voordoet?  Hoe gaat  Haren met  rege lgev ing om, om op een Harense  manier ,  met  
Harense  kwal i te i t ,  een generat iewoning mogel i jk  te  maken?  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  in  deze nota  voora l  gaat  om het  
leggen van verbindingen tussen de verschi l lende d isc ip l ines ,  a fde l ingen en gebieden,  
ins te l l ingen en ontwikkel ingen.  De ombouw van de Borgschool  kan gez ien worden a ls  eers te  
twaa lf  beschermd wonen woningen die  z i jn  gerea l i seerd,  b innen 600 meter  van de busha l te .  
In  het  convenant  met  Woonborg z i jn  geta l len genoemd en is  ind irect  aangegeven dat  deze 
tot  de  opgave behoren.  In  Oosterhaar  wordt  z ichtbaar  dat  Woonborg probeert  om de woon-
zorg voorz ien ing a ls  onderdee l  van het  p lan te  rea l iseren.  In  het  convenant  s taat  ook dat  
deze not i t ie  gemaakt  gaat  worden.  Het  be le id  dat  h ier  vorm gegeven wordt  maakt  dee l  u i t  
van de  u i twerk ing van het  convenant  en Woonborg i s  h ierb i j  betrokken.  In  het  p lan ‘Van 
Spoor tot  Steeg ’  z i t ten a l  vee l  van de gewenste  e lementen,  a ls  hu isart s ,  apotheek en een 
aanta l  geschikte  woningtypen.  Het  i s  integraa l  be le id ,  in hoofdstuk 5 s taat  we lk be le id de  
gemeente  wi l  ontwikke len .  Voor  de res t  i s  getracht  om goed aan te  geven wat  h ier  a l lemaal  
onder  l ig t ,  omdat  het  een mix van WMO- en ro-be le id  i s .  Het  samenste l len van de  nota  was 
vee l  werk,  maar  i s  met  e igen mensen verr icht .  Ten aanzien van de wi jze  van doorstroming 
wordt  meer  naar  de  vraag gekeken,  door  meer  aan vraagstur ing te  doen.  Dat  betekent  ook 
over leggen met  ontwikke laars ,  randvoorwaarden s te l len en b i j  de u i twerk ing van projecten 
k i jken waar  de verbanden in soc ia le  z in  l iggen.  In Haren is  nog nooi t  een aanvraag voor een 
mante lzorgwoning ingediend.  Dit  onderwerp leeft  l ande l i jk ,  maar  i s  het  wense l i jk  om vee l  
moe ite  en energ ie  te  s teken in  de ontwikke l ing van be le id ,  a ls  de vraag  n iet  wordt  geste ld .  
Haren werkt  we l  ru imhart iger  mee,  b i j  aanvragen voor  verbouwingen of  aanpass ingen van 
woningen op bas is  van medische  ind ica t ie .  Wethouder Toxopeus zegt  dat  in  de nota  we l  
een voorste l  s taat  om t i jde l i jke  mante lzorgunit s  mogel i jk  te  maken.  Dat  i s  een andere  
aanpak dan in  het  tota le  gemeentebele id  in  Haren breed toestaan dat  tweede woningen op 
kave ls  mogen worden gebouwd.  De heer  Kooi  vraagt  wat  dan het  be le id van de  gemeente i s  
a l s  de vraag  gaat  komen? Hoe royaa l  wordt  de  rege lgev ing dan gehanteerd.  Wethouder 

N o t u l e n  r a ad s co m m is s i e v e r g ad e r i n g  v a n  2  f e b r u a r i  2 0 1 0  



 12

Niezen  zegt  dat  de  gemeente krap in haar  personee l  z i t  en n iet  a l ler le i  zaken kan gaan 
u i tzoeken,  waarvan gedacht  wordt  dat  het  n iet  nodig i s .  De heer  Kooi  conc ludeer t  dat  er  
dan nog n iets  gedaan is  aan voor l icht ing aan de inwoners  over  wat  de  gemeente  wi l  b ieden 
en dat  het  a l leen nog maar  in  t i jde l i jke  oploss ingen gezocht  wordt .  Wethouder Niezen  
antwoordt  dat  er  op d i t  moment een aanta l  instrumenten voor woningaanpass ing z i jn ,  naast  
de  WMO mogel i jkheden.  Dat  b iedt  vee l  ru imte met  name omdat  Haren over  vee l  grotere  
woningen en ru imere  kave ls  beschikt .  De aanvragen voor  spec if ieke mante lzorgwoningen of  
t i jde l i jke  woningen z i jn n ie t  bekend bi j  de  gemeente .  De wethouder  i s  terughoudend om 
daar  be le id op te  maken.  De gemeente  onderzoekt  hoe t i jde l i jke  uni ts  gefac i l i teerd kunnen 
worden.  Mevrouw Praamstra  zegt  dat  de gemeente op het  moment dat  de vraag  komt bele id  
kan ontwikke len,  maar  niet  voor d ie  t i jd .  Wethouder Niezen  zegt  dat  het  onderzoek van de  
Hanzehogeschool  aangetoond representat ief  was ,  dat  ge ld t  n iet  voor a l l e  onderde len en dat  
betekent  dat  e r  een bepaa lde  marge in  de resul taten z i t .  De resu l taten van het  lande l i jk  
onderzoek worden eerdaags  verwacht .   
 
Wethouder Toxopeus ,  namens het  co l lege ,  merkt  op dat  de hoofdstukken 1 t/m 4 a l  z i jn  
toegezonden voor het  rondetafe lgesprek van september .  Met  de u i tkomsten van het  ronde-
tafe lgesprek,  l a tere  gesprekken met  zorgaanbieders ,  projectontwikke laars ,  inwoners  en 
gegevens u i t  het  woonwensenonderzoek is  hoofdstuk 5  tot  s tand gekomen.  De gemeente 
heef t  n iet  voor één woonzorgcomplex gekozen,  maar  voor een concept  van woonzorgzones  
verspre id  in  de gemeente .  Aan de  westkant  van het  spoor  in  Haren z i jn a l  s i tuat ies  d ie  a l s  
zodanig benoemd kunnen worden.  Het  winke l  –  en vervoersaanbod,  de intramura le  
zorgaanbieders  a l s  Zonnehof ,  Westerholm en Novo,  b ieden voor het  centrum van Haren 
voor  mensen d ie  ze l fs tandig  wonen,  mogel i jkheden.  Zi j  kunnen zorg aan huis  kr i jgen vanuit  
zo ’n intramura le  zorgaanbieder .  Op d i t  moment  wordt  met  de  s t icht ing Tor ion onderzocht  
hoe  het  aanbod van zorgaanbieders ,  we lz i jnswerk ,  het  winkelaanbod,  voorz ien ingen etc .  in  
samenwerking b i j  e lkaar  gebracht  kan worden.  In de nota  wordt  gezegd dat  Oosterhaar  vee l  
inwoners  en winke lvoorz ien ingen heeft ,  maar  een wit te  v lek i s  op het  gebied van intra-
mura le  zorgaanbieders .  Als  pr ior i te i t  wordt  daarom voorgeste ld  zoiets  in Oosterhaar  te  
ontwikke len.  Als  de gemeente  een verzoek ontvangt  van een intramura le  aanbieder  d ie  een 
groot  complex wi l  neerzet ten,  dan kan met  de  nota  worden aangeven dat  daar  een overschot  
van is .  Als  Woonborg in  samenwerking met  een  zorgaanbieder  zegt  met  een k le inschal ig  
verzorgd en beschermd wonen te  wi l len creëren,  dan kan Haren,  onder  verwi jz ing  naar  de 
v is ie ,  zeggen dat  z i j  dat  wi l ,  omdat  daar  een tekort  aan i s .  Gl immen,  zonder  int ramura le  
voorz ien ingen en nauwel i jks  winke laanbod,  voldoet  e igenl i jk  n ie t  aan de voorwaarden voor  
een woonzorgzone.  In deze nota  wordt  daarom voorgeste ld  te  zorgen  voor goede vervoers-
mogel i jkheden en in samenwerking met  de  we lzi jnss t icht ing en een zorgaanbieder  te  onder-
zoeken of  er  ie t s  voor  Gl immen gecreëerd  kan worden.  Mevrouw Reitsma  zou graag z ien 
dat  er  naast  Oosterhaar  een aanta l  locat ies  wordt  gezocht  om act ief  mee aan de s lag  te  gaan.  
De heer  Prenger  vraagt  of  er  concrete  vraag i s  vanui t  de kernen? Wethouder Toxopeus  
antwoordt  dat  er  we l  vraag i s  en ook we l  mogel i jkheden z i jn .  De Alekamp in Onnen heef t  
b i jvoorbee ld in gesprekken ten t i jde  van de  nota  “Thuis  in Haren” aangegeven we l  ie t s  
vanuit  hun voorzieningen te  kunnen b ieden.  De welz i jnss t icht ing Tor ion zag we l  moge-
l i jkheden tot  samenwerking met  De Alekamp.  In Gl immen is  het  n ie t  reëe l  om intramura le  
zorg te  kr i jgen,  maar  kan we l  meer  in  de  samenwerk ing worden gezocht .  Mevrouw Van 
Duinen  v indt  dat  d ient  te  worden gekeken naar  vraag en aanbod binnen de gemeenschap en 
wat  daar  exact  nodig  i s .  Wethouder Toxopeus zegt  dat  het  be le idsui tgangspunt  i s  om 
part i jen act ief  b i j  e lkaar  te  brengen.  Verder i s  meer  s t ructuree l ,  gezamenl i jk  over leg  met  
projectontwikkelaars ,  zorgaanbieders  en de  we lz i jnsst icht ing gewenst .  Mevrouw  Reitsma  
vraagt  of  er  over  een ha l f  jaar  misschien in  het  kort  kan worden geschetst  wat  de kansen 
z i jn  en wat  er  prec ies  ondernomen wordt  Wethouder Toxopeus   zegt  dat  vers lag legg ing 
over  de  s tand van zaken van deze  be le ids l i jn  in  de  rapportages  wordt  opgenomen.  
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De voorzit ter  concludeer t  dat  Levende Stenen,  Be le id  Wonen met  Zorg a ls  hamerstuk naar  
de agenda van de  raadsvergader ing gaat .   
 
7 .  Beheersbegrot ing  2010 
De voorzit ter  l icht  toe  dat  er  naar  aanle id ing van een technische  vraag van de  heer  Va lkema 
een e -mai lber icht  aan a l le  raads leden i s  verzonden.  Op pag ina  6  s taa t  dat  de  september-
c ircula ire  a l  verwerkt  zou z i jn  in  de be le idsbegrot ing ,  dat  was n iet  het  geva l .  Daar  i s  een 
korte  not i t ie  over  verschenen d ie  wordt  u i tgere ikt  
 
De heer  Meles ,  namens het  CDA, bedankt  de  ambtenaren voor  de goede beantwoording van 
de vragen.  Op pag ina  3 s taat ,  onder  werke looshe id-  en werkge legenhe idsprojecten,  dat  e igen 
re - integrat iepersonee l  i s  ingezet  in p laats  van ingehuurd personeel .  Een bespar ing van  
€  20.000, - ,  had deze werkwi jze  ook eerder  gekund? Onderaan op pag ina  3 ,  b i j  gemeente l i jk  
onderwi j sbe le id s taat  dat  de  kosten € 26.000,-  hoger  z i jn  u i tgeva l len door  het  Regionaa l  
Meld-  en Coördinat iepunt ,  wat  i s  daar  veranderd? In datze l fde s tukje  s taat  dat  de  energ ie -
kosten f l ink gestegen z i jn ,  een extra  kostenpost  van € 8 .000, - .  Val t  d i t  n ie t  b innen de 
St icht ing met  Tynaar lo ,  of  ge ldt  d i t  a l leen voor  de  Harense  scholen?  Op pagina  4 wordt  
gesproken over  jongerenover las t .  Een projectcoörd inator  wordt  aangeste ld v ia  Tor ion.  Het  
CDA had l iever  een jongerenwerker  gez ien en vraagt  hoevee l  jongerenwerkers  de  gemeente  
op d i t  moment heeft  ingehuurd? Op pag ina  5  wordt  onder  brandweerzorg gezegd:  “Wij  
w i l l en  onde rzoeken  wat  d e  moge l i jkh eden  z i j n  om de  (n i euw)  bouw van zowe l  d e  b randwee rzorg  a l s  d e  
bu i t end i ens t  t e  c omb ine r en” .  Het  CDA hoort  graag of  h ier  concrete  p lannen over  z i jn?  Op 
pag ina  5  wordt  over  extra  cursussen voor p lantsoenmedewerkers  gesproken,  had dat  n iet  u i t  
het  ople id ingsbudget  gekund? Op pag ina  6 ,  onder  sa ldo overhead wordt  gesproken over  
ext ra  uren tegen re lat ie f  l age extra  kosten,  een voordee l  van b i jna  € 80 .000, - .  Hoe i s  dat  te  
verk laren,  i s  e r  meer  inzet  van e igen personee l  of  i s  e r  meer  ingehuurd personee l?   
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA, leest  op pag ina  2  dat  het  n ie t  om wi jz ig ingen in de  
inhoudel i jke  kaderste l l ing  gaat ,  maar  a l leen om de f inanc ië le  gevolgen.  Als  dan op pag ina  3 
wordt  ge lezen dat  de capac i te i t  van de afdel ing BMO anders  wordt  ingezet ,  l i jkt  dat  een 
inhoudel i jk  verander ing van een kaders te l l ing .  Als  het  anders  wordt  ingezet ,  gaat  er  ie ts  
weg,  h ier  s taa t  a l leen waar  het  naar  toe gaat .  Wat  wordt  er  geschrapt  b i j  BMO en waarom is  
dat  bedrag niet  genoteerd?  Het  wordt  s t ructuree l  ingezet ,  dus b innen BMO wordt  
s t ructuree l  ie t s  n iet  gedaan.  Op pag ina 4  wordt  gesproken over  een projectcoörd inator .  Er 
wordt  gekeken naar  de  inkomsten,  maar  vanwege  de onzekerhe id van die  subs id ie  i s  de 
raming van de inkomsten achterwege ge laten.  Het  i s  we l  een u i tbre id ing en l i jk t  n ieuw 
be le id  en geen onderdee l  van een beheersbegrot ing .  De heer  Stroomer hoort  graag de  s tand 
van zaken ten aanzien van het  amendement  ‘Consul tat iebureau voor ouderen’ .  Ten aanzien 
van ‘ t  Clockhuys l i jkt  er  een bee ld te  bestaan dat  a l leen de midden en hogere groepen van 
de Harense samenlev ing h iervan gebruik maken?  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  hoort ,  net  a ls  meneer  Stroomer ,   graag  meer  over  de 
u i twerk ing van het  amendement  ‘Consu l tat iebureau voor  ouderen’ .  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chris tenUnie ,  s lu i t  z ich aan b i j  de vragen over  het  sa ldo 
overhead.   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  ooit  bes loten is  de beheersbegrot ing 
n iet  meer  in de  raad te  behande len,  nu komt d ie  toch terug en dat  i s  n iet  verwonder l i jk  zo 
v lak voor de verk iez ingen.  Mevrouw Van Duinen vraagt  of  het  om extra  capaci te i t  b i j  
communicat ie  gaat .  In een vor ige  begrot ing z i jn  daar  a l  ext ra  midde len voor beschikbaar  
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geste ld .  GroenLinks  v indt  het  cur ieus  dat  er  kennel i jk  uren z i jn opgenomen d ie  minder  
kosten dan begroot  en dat  dat  s t ructuree l  i s .   
 
Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de  VVD, v indt  de vraag  over  communicat ie  ook be langr i jk ,  
i s  dat  een be le idswi jz ig ing?   
 
Wethouder Berends ,  namens het  co l lege ,  verklaart  het  sa ldo overhead.  Bi j  de  be le ids-
begrot ing i s  de inzet  van extra  personee l  goedgekeurd .  Die  goedkeur ing wordt  omgezet  in  
aannemen van personee l .  Intern wordt  gerekend met  een vast  uurtar ief  van € 80, -voor 
interne producten en dat  wordt  in de begrot ing  opgenomen.  De aanname van personee l  in 
de u i tvoerende z in ,  levert  3 .777 extra  urenomzet ,  of  uren toerekening op.  Tegen het  vaste  
uurtar ief  €  320.742, - ,  de  werke l i jke  u i tzet t ing  van kosten i s  € 241.100, - .  Het  verschi l  z i t  in 
een stuk overhead dat  in  het  uurtar ief  wordt  meegenomen.  Voor deze u i tzet t ing  in uren is  
geen extra  overhead nodig ,  dus  dat  levert  een per  sa ldo een bespar ing  op.  De voorzi t ter  
vu l t  aan dat  de raad  a ls  voorwaarde  bi j  de  u i tbre id ing van de  format ie  had geste ld  dat  er  in  
de sfeer  van de  overhead een bezuinig ing gerea l i seerd d iende te  worden.  De heer  Valkema  
vraagt  of  de archiefmedewerker  in de be le idsbegrot ing zat  of  toegevoegd i s  v ia  een amende-
ment?  Wethouder Berends  antwoordt  dat  deze voorgeste ld  was in  de be le idsbegrot ing.   
 
Wethouder Toxopeus ,  namens het  co l lege ,  antwoordt  op de vraag  of  het  e igen re - integrat ie  
personee l  eerder  ingezet  had kunnen worden.  Het  werkdee l  van Ri jk ,  dat  ingezet  d ient  te  
worden voor re- integrat iebege le id ing,  wordt  b innen het  gemeentehuis  ingezet .  Dat  mag 
a l leen a l s  het  du ide l i jk  omschreven en verantwoord werk is  voor re - integrat iebege le id ing 
van een u i tker ingsgerecht igde ,  anders  komt het  n iet  l angs de lande l i jke  inspect ie .  Het  
co l lege  heeft  de  doe ls te l l ing om meer  mensen te  bege le iden,  daar  zou e igen l i jk  u i tzet t ing 
van midde len voor  nodig  z i jn ,  maar  dat  wordt  nu door  benutt ing  van het  werkdeel  gedaan,  
door interne mensen.  De gemeente ontvangt  midde len van het  RMC voor  een stukje  leer -
p l icht .  In  de be le idsbegrot ing z i jn  we l  de  inkomsten opgenomen,  maar  de u i tgaven waren 
n iet  geraamd,  d ie  hadden daar  a l  opgenomen moeten worden.  De tekst  is  geen correcte  
weergave van het  probleem.  De extra  kostenpost  energ ie  wordt  te lkens teruggezien bi j  a l  
het  onderwi js .  De gemeente  i s  met  de  supplet ierege l ing bez ig  en deze heef t  waarschi jn l i jk  
een hogere  raming van € 8 .000,- .  In  het  jeugdwelz i jnswerk z i jn  twee  jongerenwerkers  act ie f ,  
maar  n iet  fu l l t ime.  De raad  heeft  raadsbreed budget  voor  onderzoek naar  een ‘consul ta t ie-
bureau voor ouderen’  ingevoerd.  De afde l ing heeft  uren ingepland voor  bege le id ing in  2010 
in  het  werkplan voor maatschappe l i jke  zaken.  ’ t  Clockhuys  is  een gebouw met een muziek-
school ,  bee ldende kunsten,  dans en de b ibl iotheek etc .  In  Haren is  de  verhouding inkomens 
midden,  laag en hoog soms wat  anders  dan in de  andere  gemeenten.  Er i s  een reduct ie-
rege l ing  tot  120% van het  minimuminkomen voor  indiv idue le  muziek lessen en de  kosten 
voor  de groeps lessen kunnen worden gedec lareerd b i j  het  gemeente l i jke  par t ic ipat iefonds .  
De wethouder  heeft  geen exacte  c i j fers  van het  aanta l  mensen dat  h ier  gebru ik van maakt .  
 
Wethouder Niezen ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  werken volgends de gedragscode Flora  
& Fauna één van de be le idsvoornemens u i t  het  coa l i t ieakkoord i s  en keur ig  in tekst  
doorvertaa ld in de  Bouwstenenbr ie f  en Be le idsbegrot ing,  maar  n iet  in  ge ld .  Een omiss ie  d ie  
op deze manier  wordt  hers te ld .    
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  b i j  het  product  communicat ie  
gaat  om een verschuiv ing in de  uren.  De uren waren in de Bele idsbegrot ing  nog dee ls  
geboekt  onder  ondersteuning l i jnmanagement  voor  b i jna  € 30.000, -  en voor  €  40.000, -  b i j  
concernmanagement .  Er wordt  geen extra  communicat ie format ie  aangenomen,  de  uren z i jn  
gekoppe ld  aan het  product  waar  ze b i jhoren.  De afname van d i t  bedrag  in  de begrot ing 
wordt  verantwoord in product  293,  sa ldo overhead.  Het  col lege  zorgt ,  voor de behande l ing  
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in de raad,  voor een kort  memo waar in wordt  toege l icht  hoe d i t  exact  z i t .  In de zomer  werd 
wat  over last  van een aanta l  jongeren geconstateerd .  De gemeente  i s  van mening dat  effect ief  
optreden op een andere  manier  georganiseerd zou kunnen worden.  Hierb i j  z i jn voorbee lden 
in  Groningen-Zuid bestudeerd ,  waar  de  pol i t ie  in  Haren ook pos i t ieve ervar ingen mee heeft .  
De crux  is  dat  a l le  organisat ies  d ie  ie t s  met  jeugd van doen hebben daar in samenwerken.  
Zodra een jongere  van het  goede spoor dre igt  te  raken,  wordt  door  één van de  inste l l ingen 
naar  de projectcoörd inator  gebe ld .  De leerp l ichtambtenaar  en het  welz i jnswerk worden 
ingeschake ld en het  netwerk rond de jongere  ges loten.  Het  project  i s  t i jde l i jk ,  eers t  voor  
twee jaar ,  de  gemeente  heeft  h ier  ge ld  van de provinc ie  voor gekregen en er  wordt  een 
s tuk je  cof inanc ier ing gedaan.  Inhoudel i jk  is  h ier  eerder  over  gesproken,  in  d ie  z in is  het  
geen n ieuw be le id .  Er  i s  nog geen nieuws over de brandweerzorg .  Vor ig  jaar  i s  een systeem 
aangeschaft  waarmee de  r i j t i jden,  van de  kazerne naar  de  gewenste  locat ie ,  goed in  bee ld 
gebracht  kunnen worden.  Het  aanta l  locat ies  voor  een n ieuwe kazerne b l i jkt  beperkt  te  z i jn .  
De samenwerking met  Tynaar lo kr i jg t  n iet  vorm zoa ls  dat  de bedoel ing  i s  geweest .  De 
huid ige werf  i s  aan vernieuwing toe .  Zowel  de brandweer  a ls  bui tend ienst  bevinden z ich op 
deze lfde  locat ie .  De vraag is  ook inhoude l i jk gekoppe ld ,  omdat  een dee l  van de brandweer-
medewerkers ,  tevens medewerker  van de bui tendienst  i s .  Naar  verwacht ing  kan in de loop 
van d i t  j aar  meer  he lderhe id worden gegeven.   
 
De voorzit ter  concludeer t ,  mits  het  memo wat  de raad  bere ikt  geen nieuwe vragen oproept ,  
dat  de  Beheersbegrot ing 2010 a ls  hamerstuk naar  de raadsagenda gaat .  
 
8 .  Verordening op de raadscommiss ie  2010 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  heeft ,  met  a l le  respect  en waarder ing  voor  de wi jze  
waarop de burgemeester  de  vergader ingen le idt ,  pr inc ip iee l  moeite  met  ar t ike l  5 ,  l id  1 .  D66 
v indt  het  voorz i t terschap van de  raadscommiss ie  een onnodige  vermenging van ro l len .  De 
raadscommiss ie  hoort ,  net  a ls  een gewone commiss ie ,  te  worden voorgezeten door een l id  
van de  raad en eventuee l  door een onafhanke l i jk  voorzi t ter .   
 
De voorzit ter  zegt  dat  h ier  in de  werkgroep Bestuur l i jke  Vernieuwing,  waar  D66 over igens  
toe behoorde,  ongeveer  anderha l f  jaar  ge leden,  u i tgebre id over  i s  gesproken.  De werkgroep 
heef t  unaniem,  dus  inc lus ie f  D66,  het  voors te l  gedaan r icht ing  deze raad en de  raad heeft  
unaniem hierover  bes loten,  inc lus ie f  de  s tem van D66.  De voorz i t ter  is  we l  van mening dat  
in  de  volgende per iode d ient  te  worden gekeken of  het  wense l i jk  i s  dat  deze a l le  raads-
commiss ies  voor  z i t ,  misschien kan één van de  leden van het  pres id ium deze vergader ing 
vaker  overnemen.  De achtergrond was ,  en daarom is  daar  vanui t  de  werkgroep en de raad 
unaniem over  bes loten ,  de  angst  voor dubbel ing met  de  invoer ing van de raadscommiss ie   
a l s  zaken in raad en raadscommiss ie  zouden worden besproken.  Tegen d ie  achtergrond i s  
gezegd dat  het  goed zou z i jn  dat  de voorzi t ter  be ide vergader ingen le idt .   
  
De voorzit ter  concludeert  dat  de  Verordening op de raadscommiss ie  2010 a ls  hamerstuk 
naar  de raadsagenda gaat .  
 
9 .  S lu i t ing  
De voorzit ter  bedankt  de aanwezigen voor  hun inbreng en s lu i t  deze laats te  
raadscommiss ievergader ing 
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